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Amid twentieth-century technology's drive for advancement, some voices are 
speaking out in favor of saving our heritage. Our Lady of the Sacred Heart Con­
vent in Ottawa. Canada, was recently demolished to make way for an office 
building. The National Research Council of Canada's Photogrammetric Section, 
along with the Department of Indian and Northern Affairs, the National Capital 
Commission and the National Gallery, has recorded to scale the unique fan- 
vaulted ceiling, the reredos (bottom) and the windows of the Sacred Heart 
Chapel. This will permit them to be reassembled later, possibly in a future Na­
tional Gallery building. Story page 4. • Penser à l’avenir ne veut pas forcément 
dire oublier le passé! Malgré la démolition du Pensionnat Notre-Dame du Sacré- 
Coeur à Ottawa, sa chapelle n’est pas encore vouée à l'oubli. Le Conseil national 
de recherches du Canada, de concert avec le Ministère des Affaires indiennes et 
du Nord, la Galerie nationale du Canada et la Commission de la Capitale natio­
nale. a mis "en mémoire" avec grande précision, grâce à la photogrammétrie. 
la voûte d'arête ogivale, les retables (en bas) et les fenêtres de la chapelle. Avec 
ces données, la chapelle pourrait être reconstruite dans une future annexe de la 
Galerie. (Voir page 5)
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